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PROTOKÓŁ Nr XXII/2020 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 21 października 2020 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w sali numer 19 Urzędu Miasta przy  ul. Wolności 

18  w Wąbrzeźnie i trwała od godz. 13.30 do godz. 15.00. 

 

Ad 1 

     Otwarcia XXII sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Aleksandra 

Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 

1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą transmitowane                    

i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha 

Trzcińskiego, panią Mariolę Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz 

Miasta, panią Monikę Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta, pracowników Urzędu 

Miasta, a także mieszkańców, oglądających obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji 

Kablowej. 

 

 

Ad 2 

    Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności, stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że obecnie w obradach uczestniczy 13 radnych.  

W posiedzeniu nie uczestniczyli:  radna pani Eleonora Orczykowska oraz radny pan Aleksander 

Czarnecki, których nieobecność została usprawiedliwiona. 
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  Ad 3 

    Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że z protokołem z XXI sesji Rady Miasta           

w VIII kadencji radni się zapoznali. Wobec nie wniesienia uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca 

Rady stwierdziła, iż zostały przyjęte bez uwag w brzmieniu, w jakim zostały sporządzone. 

 

Ad 4 

    Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjny. 

6. Informacja dotycząca realizacji budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za I półrocze 2020 

roku.  

7. Informacja, dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Wąbrzeźna 

przez zobowiązanych do tego pracowników za rok 2019. 

8. Informacja Przewodniczącej Rady w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez 

Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno za rok 2019. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinasowanie działalności bieżącej Wąbrzeskiego 

Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2020-2032. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2020 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą: „Kujawsko-

Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej 

dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2020-2025. 
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15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 

komisji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwalę w sprawie ustalenia przedmiotu działania 

komisji stałych Rady Miasta Wąbrzeźno. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru przewodniczących stałych 

komisji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zamknięcie XXII sesji Rady Miasta. 

 

   Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna złożył wniosek aby do porządku obrad XXII 

sesji Rady Miasta Wąbrzeźno wprowadzić projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Wodociągów 

i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 2020-2022. 

   Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała aby wniesiony przez Burmistrza Wąbrzeźna 

projekt uchwały umieści z punkcie 18 porządku obrad XXII sesji Rady. Przekazał, że ponadto 

w wyniku prac prawno - formalnych zmianie ulega również tytuł projektu uchwały z punktu 13 

porządku obrad będzie on brzmiał teraz następująco: „ punkt 13 podjęcie uchwały w sprawie 

wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 

żłobek lub zatrudniających opiekunów dziennych oraz dziennych opiekunów prowadzących 

działalność na własny rachunek na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno w okresie od                            

1 stycznia 2021 roku do 31 grudnia2021 roku”. 

Wniosek Burmistrza Wąbrzeźna dotyczący zmiany porządku obrad XXII sesji Rady 

Miasta został przyjęty przy 13 głosach „za”. 

 

Następnie Pani Aleksandra Basikowska odczytała porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Miasta. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjny. 
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6. Informacja dotycząca realizacji budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za I półrocze 2020 

roku.  

7. Informacja, dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Wąbrzeźna 

przez zobowiązanych do tego pracowników za rok 2019. 

8. Informacja Przewodniczącej Rady w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez 

Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno za rok 2019. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinasowanie działalności bieżącej Wąbrzeskiego 

Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2020-2032. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2020 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą: „Kujawsko-

Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020.asny  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej 

dla podmiotów prowadzących żłobek lub zatrudniających opiekunów dziennych oraz 

dziennych opiekunów prowadzących na własny rachunek na terenie Gminy Miasto 

Wąbrzeźno w okresie od 1 stycznia 2021 r. do 31 grudnia 2021 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2020-2025. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 

komisji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwalę w sprawie ustalenia przedmiotu działania 

komisji stałych Rady Miasta Wąbrzeźno. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru przewodniczących stałych 

komisji Rady Miasta Wąbrzeźno. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwalę w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących 

w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 2020-2022. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 
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20. Zamknięcie XXII sesji Rady Miasta. 

Ad 5 

   Przewodnicząca Rady przekazała, że wszyscy radni otrzymali w materiałach na XXII sesję 

Rady Miasta przygotowana przez Burmistrza Wąbrzeźna informację o pracy w okresie 

międzysesyjnym (załącznik nr 3) Zapytała czy ktoś ma pytania do Burmistrza Wąbrzeźna ?. 

   Następnie pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że w tej informacji pojawiły się punkty,     

w których jest mowa o tym, że Pan Burmistrz spotykał się kilkukrotnie z przedstawicielami 

wąbrzeskiego RW TBS. Zapytała czy w związku z tym moglibyśmy uzyskać informację czego 

dotyczyły te spotkania ? i jakie są najnowsze informacje ?. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że informacja faktycznie jest dość obszerna, którą 

Państwo Radni otrzymali z tego co się działo w  ostatnich dwóch, trzech miesiącach. Faktycznie 

kilkakrotnie w tej informacji wymieniane są spotkania z Prezesem RW TBS ale też                          

z Przewodniczącym Rady Nadzorczej. W spotkaniach brała udział Pani Marzena Wiśniewska 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej. Za każdym razem dyskutowaliśmy                           

o planowanej inwestycji RW TBS, a mianowicie o budowie bloku wielorodzinnego na ulicy 

Dantyszka 10. Rozmowy zmierzały do przygotowania i do startu inwestycji, dokonania naboru. 

Z dniem wczorajszym otrzymaliśmy informację o pozytywnym rozpatrzeniu, rozstrzygnięciu 

naszego wniosku o dotację ze środkowo Banku Gospodarstwa Krajowego. Otrzymaliśmy 

zapewnienie o przyznanie grantu w wysokości 959 tysięcy zł dla Miasta na wsparcie na budowę 

budynku wielorodzinnego w formule współpracy z RW TBS. Oznacza to, że w połączeniu           

z tym co wcześniej Państwo Radni zadecydowani przy tworzeniu budżetu na ten rok czyli              

o wsparcie kwotą 600 tysięcy zł RW TBS na dokapitalizowanie. Oznacza to, że z pewnością 

można już stwierdzić, że blok na ul. Dantyszka 10 będziemy budowli, a grant BGK 

otrzymaliśmy RW TBS proceduje teraz z BGK z funduszu dopłat kredyt w wysokości 3 mln 

zł. Ma informację, że ten kredyt RW TBS. Można śmiało powiedzieć, że w tym roku jeszcze 

wkopiemy łopatę na budowie tego bloku i na przełomie roku czy na początku roku przyszłego 

oficjalnie będziemy robili nabór najemców i będzie można aplikować o mieszkania w takim 

bloku. Będziemy o tym szeroko informowali. Udało nam się obniżyć kwotę partycypacji jaką 

trzeba wpłacić za mieszkanie w RW TBS w połączenie z programem Rządowym "Mieszkanie 

na Start" w ramach którego można ubiegać się o dofinansowanie do czynszu mieszkaniowego 

nawet do kwoty 357 chyba złotych dla rodziny czerto osobowej stanowi to połączenie że ta 

oferta naprawdę będzie korzystna będzie rynkowa, Bedzie to zupełnie coś innego bo to nie 

będzie mieszkanie do zakupu na własność ale będzie to mieszkanie z rzetelnego i wiarygodnego 
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źródła jakim jest RW TBS wspierany przez Miasto. Chcemy zrobić wstępne ankiety żeby mieć 

wiedzę jak duże zainteresowanie jest w mieście. Decyzja o budowie tego pierwszego bloku 

automatycznie pozwala nam na to, że jeżeli to zainteresowanie będzie bardzo duże czy większe 

niż pozwala nam na zapewnienie pokrycie tego zapotrzebowania budowa jednego bloku, 

będziemy rozważali budowę kolejnych budynków.  

   Pan Marcin Lewicki oznajmił, że w dniu 25 września br. Burmistrz Wąbrzeźna odbył 

spotkanie z deweloperem związanym z budownictwem wielorodzinnym. Następnie pan Marcin 

Lewicki poprosił Burmistrza Wąbrzeźna aby przybliżył czego dokładnie dotyczyło powyższe 

spotkanie ?. 

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że odbył spotkanie z prywatnym deweloperem, 

który jest mocno zainteresowany budową w Wąbrzeźnie budynku wielorodzinnego. Oznajmił, 

że deweloper chce nabyć działkę przy ul. Macieja Rataja od osoby prywatnej i wybudować 

budynek wielorodzinny gdzie będzie zlokalizowanych około 30 mieszkań. Dodał, że deweloper 

planuje wybudowanie budynku z formule własnościowej czyli mieszkania na wykup. 

Przekazał, że inni deweloperzy również zgłaszają zainteresowanie budową nowych budynków 

wielorodzinnych w Wąbrzeźnie.  

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że Gmina Miasto Wąbrzeźno posiada działkę przy          

ul. Strażackiej. Powyższa działka cieszy się dużym zainteresowaniem deweloperów. Obecnie 

trwają prace proceduralne zmierzające do ogłoszenia przetargu na działkę przy ul. Strażackiej. 

Wyjaśnił, że nie można dopuścić do sytuacji aby ktoś powyższą działkę kupił w celu 

spekulacyjnym i próbował odsprzedać innym deweloperom. Zamiarem Gminy Miasto 

Wąbrzeźno jest sprzedaż działki wyłącznie w celu wybudowania budynków wielorodzinnych. 

Ponadto w przetargu należy określić przedziały czasowe w jakich deweloper będzie 

zobowiązany wybudować budynki wielorodzinne. Poinformował, że dużym zainteresowaniem 

cieszy się również działka zlokalizowana przy ul. Matejki. Jednak działka przy ulicy Matejki 

ma stanowić zaplecze Gminy Miasto Wąbrzeźno pod ewentualną budowę mieszkań przez RW 

TBS. W związku z powyższym na dzień dzisiejszy działka przy ul. Matejki nie jest 

przeznaczona do sprzedaży.  

   Pan Marcin Lewicki oznajmił, że w dniu 15 października br. Burmistrz Wąbrzeźna 

uczestniczył w tzw. webinarium. Następnie pan Marcin Lewicki zapytał Burmistrza Wąbrzeźna 

czego tzw. webinarium dotyczyło ?.  

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że tzw. webinarium dotyczyło Rządowego projektu 

ustawy w przedmiocie budownictwa. Przekazał, że powyższy projekt trafił obecnie do Komisji 

Sejmowych i trudno określić kiedy będzie procedowany. Podkreślił, że uważnie będzie 
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przyglądał się pracom legislacyjnym nad powyższą ustawą, gdyż zawarte w niej rozwiązania 

przedstawiają się interesująco pod względem możliwości pozyskania Rządowych środków na 

budownictwo wielorodzinne.  

 

Ad 6 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy Radni Rady Miasta otrzymali do 

zapoznania przygotowane przez Burmistrza Wąbrzeźna obszerną informację z wykonania 

budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno za I półrocze 2020 roku. Powyższa informacja o przebiegu 

wykonania budżetu Miasta za I półrocze 2020 roku otrzymała pozytywną opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej wyrażoną w drodze Uchwały nr 4/I/2020 Składu Orzekającego Nr 14 RIO 

w Bydgoszczy z dnia 7 września 2020 roku. 

   Ponadto Informacja o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku została 

omówiona i przedstawiona przez panią Mariolę Frankowską Skarbnika Miasta na posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej w dniu 19 października br. 

 Ad 7 

  Pan Tomasz Zygnarowski przedstawił informację dotycząca oświadczeń majątkowych 

złożonych Burmistrzowi Wąbrzeźna przez zobowiązanych do tego pracowników za rok 2019 

(załącznik nr 4). 

Ad 8 

    Przewodnicząca Rady przedstawiła informację Przewodniczącej Rady w sprawie 

oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno za rok 2029 

(załącznik nr 5). 

Ad 9  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że w związku z wnioskiem  Powiatu  Wąbrzeskiego               

i Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski, mając na uwadze  

potrzeby osób niepełnosprawnych planuje się dofinansowanie w kwocie 20.000,00 zł na  

realizację projektu „Wyrównywanie różnic pomiędzy regionami III”, w ramach którego  może 

być przeprowadzony remont dachu budynku użyczonego stowarzyszeniu przez Gminę Miasto 

Wąbrzeźno. Edycja programu w 2020 roku dopuściła  możliwość wnioskowania o środki na 

przeciwdziałanie degradacji infrastruktury istniejących warsztatów terapii zajęciowej. Możliwe 

dofinansowanie ze środków PFRON wynosi 160.000,00zł.  

Uchwała Nr XXII/137/20 w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie działalności bieżącej 
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Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom Specjalnej Troski została podjęta 

jednogłośnie przy 13 głosach „za” – załącznik nr 6 

Ad 10 

     Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że na podstawie art.232 ustawy o finansach 

publicznych dokonuje się zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie planowanego 

wykonania dochodów i wydatków budżetu w roku 2020, oraz zmianą kwoty długu w zakresie 

planowanej spłaty za modernizację oświetlenia na terenie miasta po zakończeniu zadania, 

zmieniły się kwoty do spłaty w poszczególnych latach, zmianie nie uległa kwota ogółem 

stanowiąca 1.560.160,34 zł. Zmiana proponowana na 21 października  2020 r. obejmuje tez 

dane prezentowane  w załączniku Przedsięwzięć. 

Załącznik przedsięwzięć zmienia się głównie w następujących pozycjach: 

 1) modernizacja oświetlenia ulicznego w granicach miasta Wąbrzeźno - wartość zadania            

w kwocie 334.452,11 zł planowana na 2020 rok została przeniesiona na rok 2021 w związku     

z znacznie wyższymi ofertami na wykonanie zadnia w postępowaniu przetargowym, 

 

 2) Utworzenie przystani sportów wodnych w Wąbrzeźnie, zmiany po rozstrzygnięciu 

postępowań na wyłonienie wykonawcy i inspektora powstała drobna różnica pomiędzy rokiem 

2020 a 2021  na kwotę 0,97 zł, ponadto zmieniły się w drobnych kwotach również udziały 

środków własnych w realizowanym projekcie, 

 

3) wprowadzenie zmiany po przetargu i po zmianach we wniosku do projektu Instalacji 

urządzeń OZE na obiektach użyteczności publicznej zmniejszenie o kwotę 304.010,44 zł, 

 

4) przebudowa dróg gminnych po rozstrzygnięciu przetargów i złożeniu wniosków na 

dofinansowanie na lata 2021 i 2022 przedstawia się następująco: 

- zmniejszenie wydatków na 2020 rok o 567.972,24 zł ( budowa drogi Hallera, Żeromskiego 

płatność 50% 952.307,63 zł, budowa drogi Legionistów płatność 50% 332.506,64 zł, 

przebudowa przejść Konopnicka 25.000,00 zł, operat wodno prawny do budowy drogi Jeziorna 

3.450,00 zł, przygotowanie projektów pod kolejne wnioski o dofinansowanie przebudowy dróg 

68.113,26 zł, 

- zwiększenie wydatków w 2021 o 1.081.846,93 zł w związku ze złożonymi wnioskami                 

i zapłatą za inwestycje rozpoczęta w 2020  roku: droga Hallera i Żeromskiego 952.307,63 zł        

i droga Legionistów 331.506,64 zł, droga Jeziorna planowana do realizacji w 2021 roku  
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1.050.118,19   zł, drogi Grabowa, Polna i Os. Robotnicze 50% 949.297,67 zł, drogi 

Kasztanowa, Podzamcze, Wodna 50% 521.966,56 zł, 

- zwiększenie wydatków w 2022 roku o kwotę łączną 426.320,60: zapłata za drogę 

Grabowa....942.642,90 zł, zapłata za drogę Kasztanowa...483.677,70 i kwota 1.0000.000,00 zł 

na ewentualne rozpoczęte i wnioskowane zadania, 

- zwiększenie wydatków o 1.000.000,00 na zapłatę za zadania rozpoczęte w 2022 roku, 

     

5) zmniejszenie spłaty modernizacji oświetlenia ulicznego w 2020 r. o 75.039,70 zł                          

a zwiększenie kolejnych 7 lat o spłatę w kwocie rocznej 10.719,96 zł, 

 

6) zwiększenie wydatków na drogach, chodnikach parkingach gminnych przebudowywanych 

przez MZUK o kwotę 66.000,00 zł, 

7) zwiększenie w wydatkach bieżących dotyczących projektu Infostrada Pomorza i Kujaw           

o kwotę nie wykorzystana w 2019 r. 481,46 zł. 

Uchwała Nr XXII/138/20 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Wąbrzeźno na lata 2020-2032 został podjęta jednogłośnie 

przy 13 głosach „za” – załącznik nr 7 

 

Ad 11 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zmiana budżetu miasta na 2020 rok obejmuje: 

Zmiany ujęte w planie dochodów zmniejszają budżet o  kwotę łączną 1.272.753,64 zł                 

i dotyczą:  

-zwiększenia dochodów z tytułu dotacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o kwotę łączna 

6.664,00 zł  na podstawie decyzji WFB.I.3120.3.76.2020 na wynagrodzenie za  sprawowanie 

opieki 304,00 zł i na realizację zadań programu :”Dobry Start” 6.360,00 zł,  

- zwiększenia dochodów z tytułu dotacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o kwotę 11.438,00 

zł  na podstawie decyzji WFB.I.3120.3.77.2020 na wypłatę zasiłków stałych, 

- zwiększenia wydatków o 100 zł z tytułu rozliczenia projektu „Aktywni mieszkańcy w sieci”, 

- przesunięcia między paragrafami dochodów urzędu  środków z wpływu odszkodowań 

zgodnie       z nową klasyfikacją i interpretacją na kwotę 30.000,00 zł i zwiększenia dochodów 

z tego tytułu      o 24.000,00 zł,  

- zwiększenia dochodów własnych w drobnych kwotach o kwotę łączną 6.100,00 zł głownie            

z tytułu odsetek, kosztów upomnień, 
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- zmniejszenia wpływów z tytułu udziału w podatku CIT o kwotę 500.000,00 zł, niewykonanie 

dochodów  jest wynikiem stanu pandemii panującej w kraju  i rozwiązaniami dla 

przedsiębiorców, które wprowadzały przepisy poszczególnych „Tarcz”, 

- wprowadzenia dochodów w kwocie 865,00 zł z tytułu dochodów w SP nr 2- wpłata                        

z rozliczenia inwentaryzacji,  

- przesunięcia między paragrafami  dochodów w MZUK na kwotę 2.000,00 zł, 

- zmniejszenia o kwotę 636.791,54 zł dochodów na budowę dróg z Funduszu Dróg 

Samorządowych, w związku z rozstrzygnięciem przetargów w niższych kwotach niż 

planowane kosztorysowe dla drogi Legionistów i Hallera, Żeromskiego, 

- zwiększenia dochodów o 151.972,00 zł ze środków z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych na sfinansowanie inwestycji w 2020 roku, 

- zmniejszenia dochodów o 84.417,77 zł dotyczące dofinansowania OZE na budynkach 

użyteczności publicznej w związku z rozstrzygnięciem przetargu  i uzyskaniem niższej kwoty 

niż planowana kosztorysowa, 

- zmniejszenia dochodów o planowane dofinansowanie w kwocie 262.683,50 zł na 

modernizację oświetlenia na terenie miasta, w związku z uzyskaniem w przetargu znacznie 

wyższej kwoty niż planowana, zadanie przeniesione w WPF na 2021 rok, 

- zmniejszenia kwoty dofinansowania na „Przystań sportów wodnych w Wąbrzeźnie”                    

w związku z ponownym przeliczeniem dofinansowania na lata 2020 i 2021. 

Zmiany ujęte w  planie wydatków zmniejszają  budżet łącznie o kwotę  1.272.743,64 zł             

i dotyczą: 

- wprowadzenia zmian dotyczących realizacji zadań budowy dróg Legionistów (wprowadzenie 

płatności 50% w 2020 r.) i Hallera, Żeromskiego (zmniejszenie o 376.087,18 zł)  po rozliczeniu 

przetargów w ramach FDS zmniejszenie w zadaniach łącznie  o kwotę 43.380,54 zł, 

- zmniejszenia o kwotę 277.530,00 zł planu inwestycji na budowę drogi Budowlana w związku 

ze zmianą sposobu realizacji tego zadania i z przekazaniem do realiza00cji części prac  MZUK, 

dla którego planuje się na ten cel zwiększenie wydatków o 35.000,00 zł, 

- zmniejszenia o kwotę 311.231,00 zł wydatków na budowę drogi Jeziorna, której realizacja 

została przesunięta na rok 2021 w ramach  wsparcia ze środków FDS, 

- zwiększenia planowanych  środków na wykonanie projektów drogowych, do kolejnych zadań 

ze wsparciem FDS, w ramach uzyskanych oszczędności o kwotę 50.065,26 zł, 

- zwiększenia wydatków na budowę parkingów i chodników dla MZUK o kwotę 30.000,00 zł, 

- wprowadzenia do wydatków na zasób komunalny kwoty 88.100,00 zł na zadania 

inwestycyjne, termomodernizację budynku przy Grudziądzkiej, przebudowę 2 mieszkań itp., 
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- zaplanowania dodatkowo kwoty 7.500,00 zł na podziały geodezyjne w ramach przesunięć 

między paragrafami, 

- wprowadzenia kwoty 481,46 zł na wydatki dotycząc Infostrady Pomorza i Kujaw, środki nie 

wykorzystane w ramach projektu w 2019 r., 

- wprowadzenia do budżetu kwoty 2.000,00 zł  dla Państwowej Straży Pożarnej na pokrycie 

kosztów bieżącego utrzymania i funkcjonowania Komendy PPSP w Wąbrzeźnie, 

- przesunięcia między paragrafami wydatków w jednostkach oświatowych w związku z bieżącą 

realizacją budżetu na kwotę 193.110,71 zł, 

- zmniejszenia wydatków na usługę pływalni dla dzieci o 300.000,00 zł w związku                             

z niekorzystaniem z pływalni w miesiącach IV-VI 2020 r. Środki zmniejszyły nie wykonane 

dochody z tytułu udziału w CIT,  

- zmniejszenia wydatków oświaty o umorzone składki ZUS w kwocie 30.000,00 zł                             

z przeznaczeniem na wynagrodzenia pracowników interwencyjnych, 

- wprowadzenia zmian między paragrafami na wniosek Dyrektora MOPS na kwotę 14.150,00 

zł 

- zwiększenia wydatków z tytułu dotacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o kwotę łączna 

6.664,00 zł  na podstawie decyzji WFB.I.3120.3.76.2020 na wynagrodzenie za  sprawowanie 

opieki 304,00 zł i na realizację zadań programu : „Dobry Start” 6.360,00 zł,  

- zwiększenia wydatków z tytułu dotacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o kwotę 11.438,00 

zł  na podstawie decyzji WFB.I.3120.3.77.2020 na wypłatę zasiłków stałych, 

- przesunięcia planowanej dotacji do Powiatu Wąbrzeskiego na remont dachu Warsztatów 

Terapii Zajęciowej z zadania inwestycyjnego na zadanie bieżące jakim jest remont dachu ze 

środków PFRON, do którego dotacja z Gminy Miasto Wąbrzeźno jest 50% wartością wkładu 

własnego. Budynek WTZ jest własnością Gminy Miasto Wąbrzeźno, 

- zwiększenia wydatków o kwotę 1.100,00 zł na budowę tężni, kwota na przygotowanie map 

wstępnie została błędnie zakwalifikowana, 

- zmniejszenia wydatków na realizacje projektu OZE na obiektach użyteczności publicznej po 

rozstrzygnięciu przetargu  o łączną kwotę 304.010,44 zł, 

-zmniejszenia wydatków o środki planowane na budowę oświetlenia na terenie miasta                  

w kwocie  409.491,81 zł, w związku z rezygnacją z realizacji zadania w 2020 r.,  

- zwiększenia planowanej dotacji dla Wąbrzeskiego Domu Kultury o kwotę 49.968,07 zł,               

z czego 2.436,22 zł to odszkodowanie od ubezpieczyciela na wymianę szyb w Amfiteatrze, 

12.531,85 zł to środki na naprawę orynnowania na budynku WDK przy ul. Wolności, 20.000,00 

zł na wyposażenie  kablówki i 15.000,00 na wynagrodzenia za przygotowanie monografii, 
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- zwiększenia wkładu do  projektów realizowanych przez WDK ze wsparciem środków LGD            

o kwotę 3.816,79 zł i równoczesne przesunięcie kwoty 146.286,21 zł z dotacji majątkowej na 

dotację bieżącą zgodnie z wytycznymi i uzgodnieniami WDK z instytucja finansującą, 

- zwiększenia wydatków na utrzymanie obiektów sportowych (ciepło, energię) o kwotę 

10.000,00 zł, 

- zwiększenia dotacji dla stowarzyszeń o kwotę 1.980,00 zł na działania w zakresie sportu dla 

Wąbrzeskiego Stowarzyszenia Rugby Werewolves, 

- przesunięcia wydatków między czwartymi cyframi klasyfikacji paragrafów dla zadania 

„Przystań sportów wodnych w Wąbrzeźnie”. 

Uchwała Nr XXII/139/20 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2020 rok 

została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” - 8 

Ad 12  

     Pan Tomasz Zygnarowski  poinformował, że Województwo Kujawsko – Pomorskie        jako 

Lider  projektu złożyło wniosek o dofinansowanie projektu „Kujawsko – Pomorska 

Teleopieka” w odpowiedzi na konkurs nr RPKP.09.03.02-IZ.00-04-321/19, Osi Priorytetowej 

9. Solidarne Społeczeństwo, Działanie 9.3 Rozwój Usług Zdrowotnych i Społecznych, 

Poddziałanie 9.3.2. Rozwój usług społecznych. 

   W konsekwencji tego zdarzenia zakwalifikowano projekt do realizacji i przyznano mu 

dofinansowanie, w tym dla Gminy Miasto Wąbrzeźno jako jednego z 80 Partnerów tego 

Projektu, w kwocie  24 520,20 zł. Liderem projektu jest Województwo Kujawsko – Pomorskie, 

w imieniu którego realizatorem jest Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Toruniu,              

a jednym z 80 Partnerów tego projektu jest Gmina Miasto Wąbrzeźno, w imieniu której 

realizatorem jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie. 

Gmina Miasto Wąbrzeźno poniesie wkład własny w wysokości 31 500,00 zł w formie zasiłków 

okresowych, celowych, stałych, dodatku/oddelegowania dla pracownika merytorycznego oraz 

kosztów oprogramowania, karty SIM i urządzeń do teleopieki. 

    Celem głównym projektu jest zwiększenie dostępu do usług społecznych świadczonych          

w środowisku lokalnym w postaci pomocy sąsiedzkiej, wolontariatu opiekuńczego przy 

wykorzystaniu nowoczesnych technologii takich jak teleopieka dla 3 000 potrzebujących 

wsparcia w codziennym  funkcjonowaniu mieszkańców województwa kujawsko- pomorskiego 

w okresie 01.07.2020- 30.06.2023. 

Podjęcie niniejszej  uchwały jest warunkiem koniecznym przyjęcia wniosku do realizacji               

i podpisania umowy o dofinansowanie. 

Mają powyższe na uwadze przedkładam Radzie Miasta Wąbrzeźno projekt uchwały z prośbą   
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o podjęcie. 

Uchwała Nr XXII/140/20 w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą: 

„Kujawsko-Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 została podjęta 

jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 9 

Ad 13 

     Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zgodnie z art. 60 ustawy z dnia 4 lutego 2011 roku 

o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (tj. Dz. U. z 2020 roku, poz. 326 z późn. zm.) podmioty 

prowadzące niepubliczne żłobki lub kluby dziecięce lub zatrudniające dziennych opiekunów 

gminy (osoby fizyczne, osoby prawne i jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości 

prawnej)  oraz osoby, o których mowa w art. 36 ust. 1 pkt 1, tj. opiekunowie dzienni, mogą 

otrzymać na dziecko objęte opieką w żłobku lub klubie dziecięcym lub przez dziennego 

opiekuna dotację celową z budżetu gminy. Wysokość i zasady ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej określa Rada Miasta w drodze uchwały. 

    Celem przyznania dotacji celowej jest wspieranie systemu opieki nad dziećmi poprzez 

zwiększenie liczby miejsc opieki w mieście. Dotacja może być przyznawana podmiotom 

wpisanym do rejestru żłobków i klubów dziecięcych oraz opiekunów dziennych prowadzonych 

przez Burmistrza Wąbrzeźna. Wg raportu z ewidencji ludności w Wąbrzeźnie na dzień 23 

września 2020 r .zameldowanych było 346 dzieci w wieku do lat 3, tj. urodzonych w 2019 r. – 

111, 2018 r. – 115 oraz z 2017 r. - 120. 

    Obecnie na terenie miasta Wąbrzeźna zarejestrowany jest Żłobek Niepubliczny ALPIDO z 

siedzibą przy ul. Wolności 16 i zapewnia 40 miejsc dla dzieci w wieku do lat 3 oraz 5 

opiekunów dziennych zapewniających opiekę 29 dzieci. 

    W związku z powyższym przygotowano projekt uchwały Rady Miasta Wąbrzeźna                       

w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla 

niepublicznych żłobków i opiekunów dziennych działających na terenie miasta Wąbrzeźno. 

Uchwała Nr XXII/141/20 w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobek lub zatrudniających opiekunów dziennych 

oraz dziennych opiekunów prowadzących na własny rachunek na terenie Gminy Miasto 

Wąbrzeźno w okresie od 1 stycznia 2021 r. do 31 grudnia 2021 r. została podjęta 

jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 10 
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Ad 14 

  Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 21 

czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie 

Kodeksu cywilnego gmina powinna opracować wieloletni program  gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem.  

Program zawiera dalszą perspektywę dotyczącą wielkości zasobu mieszkaniowego Gminy 

Miasto Wąbrzeźno.  Projekt uchwały przygotowany został z uwzględnieniem zmian 

wprowadzonych w wyżej wymienionej ustawie. 

Uchwała Nr XXII/142/20 w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2020-2025 została podjęta 

jednogłośnie przy 13 głosach „za” – załącznik nr 11 

 

Ad 15 

    Przewodnicząca Rady Miasta przekazała, że   w dniu 17 lipca 2020 roku Rada Miasta 

Wąbrzeźno podjęła uchwałę NR XXI/136/20   w sprawie Statutu Gminy Miasto Wąbrzeźno 

(Dz. Urz. Woj. Kuj. Pom. z 2020 r. poz. 3792).  

    Statutu Gminy Miasto Wąbrzeźno został znowelizowany z uwagi na potrzebę dostosowania 

powyższego aktu prawnego do obowiązujących  przepisów prawa regulujących ustrój, strukturę 

organizacyjną i sposób działania oraz zapewnienie gminie prawidłowego funkcjonowania.  

Nowelizacja Statutu wprowadza między innymi w §52 nowe brzmienie komisji stałej                    

tj. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji. 

    W związku z powyższym istnieje konieczność uregulowania znajdujących się w obrocie 

prawnym uchwał Rady Miasta Wąbrzeźno zgodnie z treścią zapisów zawartych                                 

w znowelizowanym w dniu 17 lipca 2020 roku Statucie Gminy Miasto Wąbrzeźno. 

Zaznaczyła, że powyższe uzasadnienie będzie dotyczył dwóch kolejnych projektów uchwał.  

Uchwała Nr XXII/143/20 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 

stałych komisji Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach za 

– załącznik nr 12 

 

Ad 16 i Ad 17 

Uchwała Nr XXII/144/20 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia przedmiotu działania 

komisji stałych Rady Miasta Wąbrzeźno została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach za 

– załącznik nr 13 
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Uchwała nr XXII/145/20 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru przewodniczących 

stałych komisji Rady Miasta Wąbrzeźno zastała podjęta jednogłośnie przy 13 głosach za 

– załącznik nr 14 

Ad 18 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 7 

czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, 

przedsiębiorstwo wodociągowo - kanalizacyjne, jakim jest Miejski Zakład Energetyki 

Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. zobowiązane jest zapewnić budowę urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych, ustalonych przez gminę w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w zakresie uzgodnionym        

w wieloletnim planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu. 

    Na podstawie art. 21 ust. 1 - 5 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu 

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, przedsiębiorstwo wodociągowo - 

kanalizacyjne - Miejski Zakład Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.  

w Wąbrzeźnie - opracowało „Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu na lata 2020-2022” 

uwzględniając uwarunkowania techniczne i ekonomiczne prowadzonej działalności. 

     W trakcie prowadzonej działalności gospodarczej zaistniała konieczność wykonania 

dodatkowego zadania inwestycyjnego, które nie było ujęte w planie inwestycyjnym na lata 

2020-2022. Również z uwagi na przeprowadzone postępowania przetargowe zaistniała 

konieczność zmiany wartości zadań inwestycyjnych w zakresie urządzeń wodociągowo-

kanalizacyjnych. 

    Szczegóły zmian w załączanym skorygowanym Wieloletnim Planie Inwestycyjnym 

MZECWiK Spółka z o.o. na lata 2020-2022 dla prowadzonej działalności wodociągowo-

kanalizacyjnej wraz z uzasadnieniem. 

Uchwała Nr XXII/146/20 zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

będących w posiadaniu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów                

i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wąbrzeźnie na lata 2020-2022 została podjęta 

jednogłośnie przy 13 głosach za – załącznik nr 15 
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Ad 19 

   Pan Sławomir Jabłoński przekazał, że chciałby przedstawić dwie sprawy w imieniu 

mieszkańców osiedla Tysiąclecia. Oznajmił, że pierwsza sprawa dotyczy najmłodszych 

mieszkańców osiedla Tysiąclecia i dotyczy placu zabaw zlokalizowanego przy bliku nr 2. 

Poinformował, że znajdujące się tam urządzenia znajdują się w złym stanie technicznym i mogą 

stwarzać niebezpieczeństwo dla osób z nich korzystających.  

    Pan Sławomir Jabłoński oświadczył, że plac zabaw przy bloku nr 2 wymaga doposażenia       

w nowe i bezpieczne urządzenia posiadające odpowiednie atesty. Zaznaczył, że teren należy do 

Spółdzielni Mieszkaniowej co wymaga podjęcia rozmów z Prezesem i Zarządem w celu 

możliwości doposażenia palcu zabaw.  

     Pan Sławomir Jabłoński oznajmił, że druga sprawa dotyczy wjazdu na dziedziniec osiedla 

Tysiąclecia od strony ulicy Spokojnej. Powyższy wjazd to odcinek drogi około 100 metrów 

wykonany z kostki tzw. trylinki. Wyjaśnił, że na przestrzeni 50 lat użytkowania odcinek uległ 

zniszczeniu i powstał tzw. „garb”. Dodał, że powyższy sytuacja jest bardzo niebezpieczna dla 

poruszających się pojazdów. Następnie pan Sławomir Jabłoński zapytał czy byłaby możliwość 

naprawy powyższego odcinka wjazdu w ramach tzw. odcinka próbnego przy wykorzystaniu 

masy asfaltowej ?.  

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że należy się tematowi przyjrzeć dokładnie                                

i przeanalizować kwestię własności oraz możliwości prawnych i formalnych do tego aby do 

jakiejś współpracy doprowadzić. Wyjaśnił, że najprostszym zadaniem, którym na pewno 

można zrobić  jest wystosowanie pisma do Prezesa Spółdzielni i zgłosić powstały problem. 

Ponadto w przeszłości pewne rzeczy były realizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego też 

nie do końca na naszych gruntach więc wprowadziliśmy nową uchwałę na podstawie, której 

zasady się zmieniły. Dodał, że przyjrzy się dokładnie tematowi i możliwościom rozwiązania 

formalno-prawnego powyższej kwestii. 

    Pan Marcin Lewicki oznajmił, że chciałby nawiązać do spotkania radnych z Burmistrzem 

Wąbrzeźna w zeszłym miesiącu. Wyjaśnił, że chciałby nawiązać do tematu ulicy Mickiewicza 

i dojazdu do garaży zlokalizowanych między blokami. Zapytał czy jest już jakaś obecnie 

decyzja odnośnie ułożenia w ramach tzw. próbnego odcinka dojazdu do garaży ? Czy może w 

przyszłym roku ?. Przypomniał, że rozmawiano o tym aby nie robieniu jakiś pochopnych 

docelowych „łatań” dziur, tylko rozmawiano, żeby to zrobić konkretnie. Poinformował, że 
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cześć mieszkańców w zakresie prywatnym zrobiła sobie podjazdy do garaży w ramach swojego 

prywatnego terenu. 

     Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że bardzo często dyskutuje z Radnymi Rady Miasta          

o możliwości ułożenia w ramach próbnych odcinków nawierzchni dróg. Przekazał, że wspólnie 

uzgodniono, że należy zrobić w ramach próbnego odcinka dojazd do budynku dworca PKP. 

Obecnie ustalono, że ta masa będzie musiała być dwa razy grubsza niż zakładaliśmy. To 

powoduje, że rozchodzi się nam tej masy próbnej trochę więcej niż pierwotnie zakładano. Drugi 

temat jaki dyskutowano to wjazd na osiedle Hallera, Niepodległości (odcinek od Wolności). 

Posiadamy deklarację współpracy z Spółdzielnią Mieszkaniową w przedmiocie budowy drogi. 

Poinformował, że jeżeli gospodarsko  masy starczy, wiemy jakim zasobem dysponujemy tej 

masy uda nam się tak wygospodarować by podjąć kolejny temat to będzie można powrócić do 

rozmowy w pierwszym półroczu roku przyszłego. 

    Pan Marcin Lewicki przekazał, że sezon letni już się zakończył, jednak chciałby wrócić do 

tematu koszenia terenów zielonych. Wyjaśnił, że  należy ujednolicić kwestię koszenia terenów 

zielonych. Oznajmił, że obecnie trzy odrębne instytucje wykonują zadania związane z 

koszeniem terenów zielonych. Poinformował, że dochodzi do szeregu absurdów gdzie jedna 

firma kosi trawniki wzdłuż ścieżek pieszo-rowerowych inna kosi tereny wzdłuż ulic itp. 

Dochodzi do takiej sytuacji, że tu mamy wykoszone a część nie jest wykoszone i mieszkańcy 

pytają kto co ma kosić ?. Następnie pan Marcin Lewicki zapytał czy powyższą kwestię można 

ujednolicić ?.  

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że zadania związane z koszeniem terenów 

zielonych na terenie miasta wykonują w ramach umów: firma Ekosystem, Miejski Zakład 

Usług Komunalnych oraz Spółdzielnia Socjalna „Baza”. Oznajmił, że przy okazji budowy 

projektu budżetu miasta na 2021 rok dyskutowano na temat usprzętowienia oraz usprawnienia 

prac pielęgnacyjnych. Należy prace automatyzować tym bardziej, że od 2021 roku dojdzie duży 

nowy teren do utrzymania tj. rewitalizowany obszar Podzamcza i Przystań. Jest dużo ciągów 

pieszych i dużo terenów zielonych, które należy utrzymać na wysokim standardzie. Władze 

miasta chcę aby powyższe tereny były wizytówką Wąbrzeźna. Jeszcze w tym roku podjęte 

zostaną działania i rozmowy z pracownikami odpowiedzialnymi za utrzymanie czystości                

i porządku w mieście mające na celu zautomatyzowanie, przyspieszenie i usprawnienie prac 

pielęgnacyjnych. Oświadczył, że również każdego roku dostrzega problem koszenia terenów 

zielonych w mieście. Dodał, że automatyzacja pozwoli na przyspieszenie i usprawnienie zadań 

związanych z utrzymaniem terenów zielonych w Wąbrzeźnie. 
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   Pan Marcin Lewicki oznajmił, że planował zwołanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu                

i Rekreacji ale z uwagi na COVID 19 posiedzenie nie dojdzie do skutku. Przekazał, że chciałby 

poruszyć temat dotyczący Miejskiego Przedszkola „Bajka”.  Dotyczy to informacji o zabraniu 

znajdujących się w przedszkolu dywanów i tym samym dzieci siedzą na gołej posadzce. 

Prawdopodobnie jest to związane z obostrzeniami COVID 19. Zapytał czy istniej możliwość 

zakupu dla dzieci tzw. piankowy wykładziny aby dzieci mogły na nich siadać ?.  

   Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza oznajmił, że nie dotarły do niego tego typu 

uwagi. Wyjaśnił, że w związku z COVID 19 istnieje zakaz rozkładania dywanów                            

w przedszkolu na podłodze. Oświadczył, że zorientuje się jakie są możliwości zakupy 

odpowiednich mat dla dzieci w przedszkolu.  

   Pani Aleksandra Basikowska zapytała jak obecnie przedstawia się sytuacja w szkołach ? i jak 

wygląda pobyt nauczycieli na kwarantannach ?. 

   Pan Wojciech Trzciński oznajmił, że posiada aktualne informacje przygotowane z SP nr 2       

i SP nr 3. Oświadczył, że jeżeli chodzi o kwarantannę to nie ma nauczycieli dużo, Szkoła 

Podstawowa nr 3 to jest jedna osoba plus obecnie Pani Dyrektor szkoły. Jeżeli chodzi o Szkołę 

Podstawową nr 2 to mamy dwie osoby ale generalnie nie stwarza to jakiś większych kłopotów. 

Zaznaczył, że większy problem stanowi duża ilość nauczycieli przebywających na 

zwolnieniach lekarskich. Ponadto prawdopodobne jest to, że w najbliższych dniach Premier 

Rządu ogłosi nauka zdalną w klasach od 4 do 8. Wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy frekwencja 

dzieci w szkołach nie jest niepokojąca. Następnie pan Wojciech Trzciński oznajmił, że obawiał 

się problemów z dojazdami dzieci do szkół, jednak okazało się, że z dojazdami problemów nie 

ma, pojawił się problem z odwozami. Przekazał, że dotyczy to przede wszystkim SP nr 3. 

Zostały podjęte rozmowy z Prezesem PKS i udało się problem w pewnym sensie rozwiązać.  

   Pan Maciej Murawski poinformował, że chciałby poruszyć problem, który już wcześniej był 

poruszany na portalach społecznościowych przy okazji prezentacji prowadzonych przez Gminę 

Miasto Wąbrzeźno inwestycji. Dotyczy to chodnika przy ulicy Mikołaja z Ryńska. 

Zaproponował aby podjąć rozmowy z Zarządcą drogi oraz firmami korzystającymi z drogi 

Mikołaja z Ryńska w celu wypracowania współpracy i naprawy powyższego chodnika.  

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że jest obecnie właściwy moment aby do tematu 

chodnika przy ulicy Mikołaja z Ryńska powrócić. Oznajmił, że przy konstrukcji nowego 

budżetu miasta na 2021 rok można w ramach zadań inwestycyjnych ująć naprawę chodnika 

przy ul. Mikołaja z Ryńska. Dodał, że rozważone zostaną formalne możliwości wspólnego 
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podjęcia zadania z Zarządem Dróg Wojewódzkich. Oświadczył, że zostaną przygotowane 

propozycje współpracy i przedstawione Radnym w ramach prac nad projektem budżetu na 2021 

rok.  

    Pani Aleksandra Basikowska odczytała Stanowisko Rady Miasta Wąbrzeźno o następującej 

treści: 

„ Stanowisko Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie używania mowy nienawiści na portalach 

społecznościowych i w przestrzeni publicznej w naszym mieście. 

   Mieszkamy w małym, pięknym i spokojnym miasteczku. Tutaj żyli nasi przodkowie, teraz są 

z nami nasi dziadkowie, rodzice, nasz dzieci i wnuki. Stanowimy wspólnotę – nie tylko w sensie 

geograficznym, ale też emocjonalnym. Epidemia koronawirusa, co prawda, wywróciła nasze 

życie do góry nogami i nic już nie jest takie samo, jakie było przedtem, ale to nie znaczy, że 

możemy nawzajem siebie obrażać, poniżać czy deptać uczucia drugiego człowieka.  W wielu 

rodzinach rozgrywają się tragedie, zagrożenie koronawirusem jest realne, może dotknąć 

każdego z nas lob kogoś bliskiego. Jest to zatem czas, kiedy powinniśmy być razem w sensie 

współodczuwania z innymi mieszkańcami naszego miasta, czas tolerancji i wzajemnego 

zrozumienia. W tej trudnej sytuacji używanie języka w celu rozbudzania i rozpowszechnienia 

nienawiści odczłowiecza tych, którzy się nim posługują, a boleśnie dotyka nas wszystkich. My, 

Radni mówimy stanowcze NIE językowi nienawiści w stosunku do osób już ciężko 

doświadczonych przez pandemię, a są to bardzo często nasi bliscy, Koleżanki i Koledzy                 

z pracy, przyjaciele, znajomi czy sąsiedzi. Stanowczo mówimy NIE nietolerancji, wrogości             

i brakowi empatii w stosunku dom osób chorych na COVID – 19. Nie wyrażamy zgody na 

propagowanie tego typu zachowań na portalach społecznościowych i w życiu publicznym, 

bowiem prowadzi to do utrwalenia się uprzedzeń i powoduje mniejszą akceptację ludzi chorych 

i ich rodzin. Apelujemy do Państwa – mieszkańców miasta – o wsparcie nas, radnych w naszym 

sprzeciwi. W tych trudnych chwilach bądźmy razem. Apelujemy do Państwa o życzliwość dla 

służby zdrowia, o troskę wobec ludzi starszych, reszcie o przestrzeganie wszelkich sanitarnych 

rygorów. Nośmy maseczki, zachowujmy społeczny dystans – chrońmy siebie i innych. 

Możemy uniknąć zarażenia, ale musimy być konsekwentni oraz odpowiedzialni za życie innych 

i swoje. Bądźmy też konsekwentni w nieakceptowaniu i potępianiu języka „hejterów”, bo 

przecież czasami „słowem można zranić bardziej, niż nożem”.”. 
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Ad 20 

   Wobec wyczerpania porządku obrad pani Aleksandra Basikowska zamknęła XXII sesję              

w VIII kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 21 października 2020 roku. 

Protokołował: 

Jarosław Niedbała 

                                                                    

 

                                                                           Przewodnicząca Rady 

                                                                            Aleksandra Basikowska                                                                     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


